
Concept verslag commissie Algemene Zaken en Middelen
Openbare commissievergaring 26 september 2022

Deelnemers

Voorzitter : Jacques Blom
Griffier : Jos Pluijmen
Leden : Veerle Marx (AB), Carlo Vankan (AB), Lou Mlodzick (AB), Arthur 

Selten (AB), Chretien Jamin (VSP), Gertie Silverentand (VSP), 
Peter Majolein (VSP), Hilde Baaij (PGP), Corry Fulmer (PGP), 
Pat-Jos Huisman (PGP), Bianca Rooding (VVD), Jack Hermes 
(VVD), Theo Rooding (VVD), Thomas Brune (CDA) en Math 
Knubben (CDA)

College : burgemeester Daan Prevoo, wethouder Niels Dauven (AB), 
wethouder J. Kleijnen, wethouder K. Rouwette, wethouder en 
algemeen directeur/gemeentesecretaris mr. Guido Reehuis

Ambtelijk : Marijke Embregts (beleidsmedewerker Economie Toerisme & 
Recreatie)
Elke Polstra (projectleider Fysieke en Economische 
Ontwikkeling)

Externen : ---

Nummer Behandeling agendapunt
1 Opening en mededelingen.

De voorzitter opent de vergadering. Hij heet iedereen van harte welkom - ook 
de mensen op de publieke tribune en de mensen die deze vergadering via de 
livestream verbinding volgen - en meldt aanwezigheid conform bovenstaand 
overzicht.

Conform de op 23 mei jl. door de raad vastgestelde Verordening op de 
raadscommissies 2022 – 2026 mogen de fracties ieder 9 burgerleden 
voordragen. Vandaag draagt de fractie PGP de heer Klaas Spoelstra 
(woonachtig te Berg en Terblijt) voor als 6e burgerlid. 

De commissie stemt in met de benoeming. Met de heer Spoelstra is 
afgesproken dat hij op maandag 10 oktober aan het begin van de 
raadsvergadering de eed zal afleggen.
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2 Vaststelling van de agenda. Aanmelden punten voor de rondvraag.

De voorgestelde agenda wordt vastgesteld.

Door de fracties PGP, VVD en CDA zijn vragen voor de rondvraag ingediend. 
Het overzicht is in iBabs geplaatst. De vragen worden behandeld bij 
agendapunt 8.

3 Spreekrecht burgers (via schriftelijke e/o mondelinge inbreng).

Voor het spreekrecht burgers is geen aanmelding ontvangen.

4.a Vaststellen van het verslag van de Algemene Raadsadviescommissie van 7 juni 
2022.

Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn vooraf geen op- of 
aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

4.b Vaststellen van het verslag van de vergadering van de commissie Algemene 
Zaken en Middelen de dato 6 juli 2022.

Naar aanleiding van het aangeboden conceptverslag zijn geen op- of 
aanmerkingen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld.

5 Actielijst: totaaloverzicht acties en toezeggingen commissies en 
raadsvergaderingen.

De meest geactualiseerde actielijst is in iBabs geplaatst.

Inbreng lid C. Fulmer inzake stand van zaken opstellen uitstallingenbeleid (nr. 
1), stand van zaken nieuw beleid gemeenschapsvoorzieningen en 
gemeenschapshuizen (nr. 8), stand van zaken invoeren keurmerksticker (nr. 
23) en stand van zaken invoeren Valkpas (nr. 24). 

Inbreng lid T. Brune inzake stand van zaken raadsnota aanpassingen 
Structuurvisie Ruimtelijke Economie Zuid-Limburg (nr. 32), bevindingen 
provinciale evaluatie burgerkracht (nr. 35), provinciale subsidie Stichting 
Streetwise NXT (nr. 52) en bevindingen evaluatie burgerkracht (nr. 56). 

Beantwoording wethouder N. Dauven inzake:
• Stand van zaken nieuw beleid gemeenschapsvoorzieningen en 

gemeenschapshuizen (nr. 8).
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• Bevindingen provinciale evaluatie burgerkracht (nr. 35).
• Bevindingen evaluatie burgerkracht (nr. 56).

Reactie leden C. Fulmer en T. Brune.

Beantwoording wethouder K. Rouwette inzake:
• Opstellen uitstallingenbeleid (nr. 1): info volgt via verslag.

Schriftelijke beantwoording: alle stappen voor de Corona waren gezet behalve 
de laatste stap richting besluitvorming naar College en Raad. Gelet op de 
coronasituatie (en daarna de watersnoodramp) was de algehele strekking dat je 
in roerige tijden ondernemers niet moet geconfronteerd met 
nieuwe/aanvullende/strengere regels. 

Inmiddels is men 2,5 jaar verder. Wanneer we dit thema weer willen oppakken 
dient opnieuw te worden bekeken of de huidige notities niet deels achterhaald 
zijn, dan wel meningen ondertussen weer anders zijn.
Momenteel zijn er geen knelpunten en geen directe aanleidingen om dit nu op 
te pakken. De prioriteit heeft nu de visie VTE. Na het opstellen van de Visie en 
mogelijk een uitvoeringsprogramma zal opnieuw getoetst worden naar de 
urgentie hiervan.  

• Stand van zaken invoeren keurmerksticker (nr. 23).
• Stand van zaken invoeren Valkpas (nr. 24). 
• Raadsnota aanpassingen SREZL (nr. 32).
• Provinciale subsidie Stichting Streetwise NXT (nr. 52): info volgt via 

actielijst. 

Schriftelijke beantwoording: er is nader onderzoek nodig in samenwerking met 
wethouder Weerts. Info volgt t.z.t. via actielijst.

Reactie leden C. Fulmer en C. Vankan.

6 Toelichting proces Projectplan Visie Vrije Tijds Economie.

Wethouder Rouwette licht toe wat het doel is van het opstellen van de Visie 
Vrije Tijds Economie.

Mevrouw Marijke Embregts verzorgt de presentatie. De power point is in iBabs 
als bijlage toegevoegd aan het agendapunt.

Reactie leden C. Fulmer en C. Jamin. 

De voorzitter bedankt mevrouw  Embregts en mevrouw Polstra voor hun 
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aanwezigheid en inbreng en wenst hun veel succes bij het opstellen van de 
visie.

7 Bespreekpunten:

7.a Jaarrekening en accountantsverslag exploitatiemaatschappij Polfermolen B.V.

Inbreng leden J. Hermes, C. Fulmer, C. Jamin en V. Marx.

Beantwoording wethouder J. Kleijnen inzake: 
• Reden ontbreken inkomsten 2021 Cave Experience.
• Reden splitsing verzekeringskosten per onderdeel.
• Opmerkingen en verbeterpunten accountantsverslag t.a.v.:
➢ Functiescheiding statutair bestuurder en portefeuillehouder gemeente.
➢ Zichtbare toepassing 4-ogenprincipe bij kastellingen.
➢ Inkoopfacturen met factuurdatum 2022 opgenomen in 

crediteurensaldo.
• Splitsing jaarcijfers Gemeentegrot, Bosdries en Polfermolen.
• Reden € 0,00 opbrengst horeca 2021 (pagina 5 jaarrekening).
• Opbrengst Kerstmarkt 2021 (pagina 15 jaarrekening).
• Bijdragen derden (pagina 15 jaarrekening).
• Reden verdubbeling kosten reclame en advertenties (pagina 16 

jaarrekening).
• Negatieve opbrengst sporthal Bosdries, Gemeentegrot en Polfermolen na 

opsplitsing. Overzicht wordt beschikbaar gesteld (zie bijlage bij verslag).
• Omvang eenmalige baten verkoop inventaris Polfermolen.
• Verzoek gesplitste vorm opmaken jaarstukken 2022 en 2023.
• Mogelijkheid openhouden Polfermolen binnen financiële kaders.

Reactie leden C. Fulmer en L. Mlodzick.

7.b Stand van zaken samenwerking.

De burgemeester heeft geen zaken te melden.

8 Rondvraag.

Door de fractie PGP zijn de volgende vragen ingediend:

Mountainbikewedstrijd
Volgens de kalender van de UCI wordt er op 5-7 mei 2023 een shorttrack en 
crosscountry wedstrijd gehouden. 
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• Waar vindt dat plaats? 
• Wanneer wordt de raad hier verder over geïnformeerd? 

Beantwoording wethouder K. Rouwette:
• Dit evenement is een initiatief van Shimano EC en niet van de gemeente 

Valkenburg aan de Geul, maar het college staat hier positief tegenover.
• Met betrokken partijen worden gesprekken gevoerd over de kaders en 

randvoorwaarden. Ook de provincie is hier nadrukkelijk bij betrokken.
• Er is nog geen definitieve aanvraag voor het evenement ingediend. Zodra er 

meer te melden is wordt de raad geïnformeerd.
• Naar verwachting vindt de wedstrijd in de buurt van het Kuurpark plaats.  

Omdat het college de zorgen van de fractie PGP over de schade aan de 
natuur deelt is de provincie hier nadrukkelijk bij betrokken.

Reactie lid C. Fulmer.

Mural
Voormalig wethouder Vermeer zou nog uitzoeken wat de kosten van het 
onderhoud van een mural was, want dat was huizenhoog volgens hem, maar 
hij wist geen bedrag. 
• Weet de huidige wethouder hier wellicht meer over? 
• Wij horen wensen van de Catacomben om ook de grijze muur in de 

Plenkertstraat op te sieren. Is de wethouder op de hoogte van deze wens en 
wil de wethouder hiermee aan de slag? 

Beantwoording wethouder K. Rouwette:
• De wethouder weet niet wat de kosten zijn voor het onderhouden van 

murals. Dit is nog niet uitgezocht omdat hier veel meer zaken bij komen 
kijken dan alleen de kosten voor het onderhoud.

• Het college wil de aandacht nu niet vestigen op dit soort losse projecten, 
maar wil zich richten op het opstellen van een Kunst- en Cultuurbeleid. 
Zodra de Visie VTE is afgerond kan het college hiermee aan de slag. 
Vervolgens kunnen er kaders en randvoorwaarden worden opgesteld om te 
komen tot een uitvoeringsprogramma.

Reactie leden C. Fulmer, C. Vankan en T. Brune.

Door de fractie VVD zijn de volgende vragen ingediend:

Naamswijziging gemeentegrot
Wij kregen diverse vragen binnen over het voornemen om de naam van de 
Gemeentegrot te wijzigen in Cauberg Groeve. Wij zijn van mening dat dit niet 
gewenst is en dat de raad daar ook een positie in heeft. 
• Graag uitleg hierover.
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Beantwoording wethouder K. Rouwette:
• Er is een wezenlijk verschil tussen een grot en een groeve. De 

Gemeentegrot is eigenlijk een groeve, maar er is op dit moment geen 
sprake van een voornemen tot naamswijziging. De naam Gemeentegrot is 
immers een algemeen bekend begrip.

Subsidie Kerststad Valkenburg
Van gedeputeerde Stephan Satijn kwam het bericht dat het college van 
Gedeputeerde Staten heeft besloten een subsidie te verlenen van 
€ 35.000,00 aan Kerststad Valkenburg om het voortbestaan van dit 
toonaangevende kerstevenement mogelijk te maken. De subsidie wordt 
verleend vanuit het budget Toerisme en Recreatie als onderdeel van het 
Missiegedreven economisch beleidskader.
Vanuit onze achterban begrepen wij dat er enige onduidelijkheid was over dit 
bedrag. 
• Klopt het dat dit een éxtra bijdrage is? 
• Ook hoorden wij vanuit diverse personen dat de gemeente Valkenburg aan 

de Geul geen bijdrage levert aan Kerststad Valkenburg. Volgens ons klopt 
dit niet, maar we horen graag de uitleg van de wethouder.

Beantwoording wethouder K. Rouwette:
• De € 35.000,00 is een extra provinciale bijdrage aan Kerststad Valkenburg, 

daar zit de gemeente niet tussen. De verantwoording over de besteding van 
deze middelen richting de provincie is dan ook geheel aan Kerststad 
Valkenburg.

• In het interview is misschien de suggestie gewekt dat de gemeente 
Valkenburg aan de Geul vanwege de coronasituatie geen middelen ter 
beschikking heeft gesteld, maar de gemeente betaalt jaarlijks de kosten 
van marketing en sfeerverlichting, er is een eenmalige doorstapsubsidie 
verleend, er wordt een structurele bijdrage van € 12.500,00 in het 
cultuurprogramma gestort en € 15.000,00 voor de algemene kosten. Deze 
gemeentelijke bijdrage is terecht omdat het zorgt voor een verlenging van 
het (hoofd)seizoen. Daarnaast heeft de gemeente tijdens de coronajaren 
flink veel kosten gemaakt door het niet doorgaan van het evenement.

Door de fractie CDA zijn de volgende vragen ingediend:

Stand van zaken herijking overnachtingenbeleid
In juni 2021 hebben wij met enkele raadsleden een bijzonder fijne sessie 
bijgewoond over de herijking van het overnachtingenbeleid. 
Als CDA-fractie vragen wij ons dan ook af hoe het kan dat we meer dan een 
dik jaar later nog altijd geen beleid rondom het overnachtingenbeleid op onze 
agenda hebben kunnen zetten. Wat betreft onze fractie is dit op korte termijn 
nodig, aangezien dit een belangrijk instrument is om bijvoorbeeld strenge 
kaders (grenzen) te stellen aan de uitbreiding van parken met chalets.
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Beantwoording wethouder K. Rouwette:
• De wethouder beaamt dat het een belangrijk instrument is om strenge 

kaders te stellen aan het uitbreiden van parken met chalets. De afronding 
van de herijking vindt binnenkort plaats en het college hoopt dat er voor 
het einde van dit jaar tot besluitvorming kan worden overgegaan.

• Vastelling van het overnachtingenbeleid heeft prioriteit gezien de 
omstandigheden van afgelopen periodes. Als de Visie VTE een ander beeld 
schetst, zal het college nogmaals naar het overnachtingenbeleid moeten 
kijken.

• Het Kunst- en Cultuurbeleid en het Evenementenbeleid wordt opgesteld na 
vaststelling Visie VTE. 

• Visie VTE is een belangrijk kader voor de Omgevingsvisie.
• De wethouder deelt de zorgen van lid T. Rooding over het mogelijk 

(tijdelijk) sluiten van horecaondernemers vanwege o.a. de hoge 
energiekosten. Dit is onderwerp van gesprek met KHN en BIZ. Het college 
wacht op de helpende hand van de landelijke overheid aan de inwoners en 
het MKB.

Reactie leden C. Fulmer en T. Rooding.

RIB 22.68: project kwaliteitsverbetering subsidieregelgeving en -proces
Wij constateren dat het college beter communiceert met de pers dan met de 
raad. Via die weg namen we o.m. kennis van de wijze waarop de 
wethouder/het college de subsidieregelgeving nader uit wil werken. Dit is de 
omgekeerde gang van zaken. 
Tijdens de vorige raadsperiode werd afgesproken dat het college 
terughoudend zou gaan optreden naar de pers als de raad nog niet voldoende 
geïnformeerd is. Het huidige college vervalt echter weer In de oude gewoonte.
Vervolgens informeert het college in dit RIB over de kaders voor dit project en 
proces. Wij hadden echter een voorstel aan commissie/raad verwacht. 
Kaderstelling is immers voorbehouden aan de raad en niet aan het college. 
Graag reactie.

Beantwoording wethouder N. Dauven:
• Bij het aanbieden van het coalitieakkoord was aangegeven dat een dergelijk 

proces en project zou worden gestart. Dit leidt er uiteindelijk toe dat er 
over de herijking van het subsidiebeleid een voorstel ter besluitvorming 
aan de raad wordt voorgelegd. Dus de raad wordt nog in stelling gebracht.

• De kaderstelling door de raad zit in de Algemene Subsidieverordening, de 
uitvoering is aan het college. In de uitvoering loopt het college tegen een 
aantal zaken aan. De ambtelijke organisatie kijkt nogmaals goed naar de 
Algemene Subsidieverordening en dan wordt duidelijk of het nodig is een 
gewijzigde verordening ter besluitvorming aan de raad voor te leggen. Dat 
is het moment waarop de raad de kaders vaststelt.
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• Op dit moment wordt gewerkt aan de uitvoeringsscan en daaruit blijkt waar 
het college in de uitvoering tegenaan loopt. Straks is het aan de raad om de 
kaders aan te geven voor het hele subsidieverhaal. Als de huidige 
subsidieverordening goed zou werken, dan zou het college niet voorstellen 
om een nieuwe verordening vast te stellen.

• De wethouder begrijpt dat de fractie CDA behoefte heeft aan nadere 
sturing, die behoeft zal het college nog voor de kaderbriefbehandeling in 
2023 inlossen.

• De raad is niet verantwoordelijk voor de uitvoering en weet dan ook niet 
waar het college in de uitvoering tegenaan loopt. Op basis van de uitkomst 
van de uitvoeringsscan wordt een nieuwe verordening opgesteld en daar 
kan de raad in de commissie- en raadsvergadering uitvoerig over spreken. 
Als dit niet voldoende is, dan kan de raad altijd nog vragen voor een extra 
themasessie.

• De wethouder neemt kennis van de mening van lid C. Fulmer. Omdat het 
college tegen zaken aanloopt wil men deze uit zorgvuldigheid tegen het 
licht houden.

Reactie lid M. Knubben en C. Fulmer.

Witte anjerveldje
In 2019 is het Nationaal Comité Veteranen dag begonnen met de oproep aan 
Nederlandse gemeenten om hun veteranen te eren en waarderen met een 
speciaal Witte Anjer perkje dat bloeit in de dagen en weken voorafgaand aan de 
Nederlandse Veteranen dag, wat jaarlijks op de laatste zaterdag van de maand 
juni plaatsvindt. 
• Hoe staat het met de ontwikkelingen rondom het aanplanten van een witte 

anjerveldje in de gemeente Valkenburg aan de Geul? 

Beantwoording N. Dauven:
• De gemeente krijgt dagelijks meerdere verzoeken van externe organisaties. 

Het college heeft ervoor gekozen hier geen uitvoering aan te geven omdat 
het veteranenbeleid op een andere manier wordt vormgegeven. Zo zijn 
onlangs de borden van de Remember Route onthuld. Als de raad hier 
anders over denkt, kan men hier uiteraard een motie over indienen. 

Rapport ‘Uitplaatsen sport uit het Geuldal’
Tijdens de commissie SD van 19 September jl. deelde wethouder Dauven mee 
dat naar aanleiding van genoemd rapport het college heeft besloten af te zien 
van uitplaatsing en de buitensportcomplexen te handhaven op de huidige 
locaties. Het college trekt een te grote broek aan. Besluitvorming en besluit 
name is ook hier aan de raad. Het past het college in deze het rapport met een 
advies via een raadsvoorstel voor te leggen aan de raad. Het college dient de 
rol van de raad te respecteren.
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Beantwoording wethouder N. Dauven:
• De wethouder heeft de commissie Sociaal Domein hierover geïnformeerd 

omdat er momenteel gesprekken worden gevoerd met de 
voetbalverenigingen en omdat leden van de politieke partijen in enkele 
gevallen aan deze voetbalverenigingen verbonden zijn. Het was juist de 
bedoeling om de raad hiermee in stelling te brengen. Het betreft een 
denkrichting en zoals in de commissie Sociaal Domein is toegezegd komt 
de definitieve versie van het rapport richting de raad.

9 Sluiting.

Rond 20.45 uur sluit de voorzitter de vergadering. Hij bedankt de deelnemers 
voor hun inbreng en wenst alle aanwezigen - en de mensen die deze 
vergadering via de livestream hebben gevolgd - een fijne avond.

Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Algemene Zaken en Middelen van 
maandag 28 november 2022.

mr. Jos Pluijmen, Jacques Blom,
griffier voorzitter


